
PROTOKÓŁ NR III/2018 
z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 28 grudnia 2018 r. 

W sesji wzięli udział: 

1. 13 Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska 
2. Wójt Gminy – Iwona Warkocka 
3. Skarbnik Gminy – Marek Malinowski 
4. Sekretarz Gminy – Radosław Krawczyk  
5. Mecenas – Anna Soja 
6. Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury – Anna Pietrzak 
7. Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej – Krystyna Szustak 
8. Wicedyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Dębnicy Kaszubskiej – Marzena 

Błażukiewicz  

Radni nieobecni: Bartłomiej Tutak, Marcin Olech 

Porządek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 
b) przyjęcie porządku obrad, 
c) przyjęcie protokołu z I i II sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska VIII kadencji. 

2. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) uchwalenia „Gminnego Programu Profilaktyki Uzależnień w Gminie Dębnica Kaszubska 
na rok 2019”, 

b) uchylenia uchwały nr XXXIX/284/2014 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 29 
stycznia 2014 r. w sprawie uchwalenia programu osłonowego w zakresie dożywiania w 
gminie Dębnica Kaszubska, 

c) uchwalenia programu osłonowego „Pomoc Gminy Dębnica Kaszubska w zakresie 
dożywiania na lata 2019-2023”, 

d) określenia zasady zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku lub żywności 
bądź świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 
rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023, 

e) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie 
pomocy w zakresie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób 
objętych wieloletnim rządowym o programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-
2023, 

f) zawarcia umowy partnerskiej na rzecz wspólnej realizacji Projektu pn.: „Modernizacja 

instalacji c.o. i c.w.u. w obiektach użyteczności publicznej gmin powiatu słupskiego” 

planowanego do złożenia w ramach konkursu nr RPPM.10.04.00-IZ.00-22-00/18 dla 

działania 10.4. Redukcja emisji Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Pomorskiego na lata 2014-2020, 

g) przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2018-
2021, z perspektywą do roku 2025”, 



h) zmiany uchwały przyjmującej do realizacji „Plan Gospodarki Niskoemisyjnej Gminy 
Dębnica Kaszubska na lata 2016-2020”, 

i) wyboru metody oraz ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

j) wzoru deklaracji o wysokości opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi, składanej 
przez właścicieli nieruchomości położonych na terenie Gminy Dębnica Kaszubska zmian 
w budżecie Gminy Dębnica Kaszubska na 2018 rok, 

k) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2019 rok, 

l) zmian w budżecie Gminy Dębnica Kaszubska na 2018 rok. 

3. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Dębnica Kaszubska. 

4. Sprawozdanie z wykonania uchwał. 

5. Wolne wnioski i informacje. 

6. Zamknięcie obrad. 

Porządek obrad po zmianie: 

1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 

b) przyjęcie porządku obrad, 

c) przyjęcie protokołu z I i II sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska VIII kadencji. 

2. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) uchwalenia „Gminnego Programu Profilaktyki Uzależnień w Gminie Dębnica Kaszubska 
na rok 2019”, 

b) uchylenia uchwały nr XXXIX/284/2014 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 29 
stycznia 2014 r. w sprawie uchwalenia programu osłonowego w zakresie dożywiania w 
gminie Dębnica Kaszubska, 

c) uchwalenia programu osłonowego „Pomoc Gminy Dębnica Kaszubska w zakresie 
dożywiania na lata 2019-2023”, 

d) określenia zasady zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku lub żywności 
bądź świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 
rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023, 

e) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie 
pomocy w zakresie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób 
objętych wieloletnim rządowym o programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-
2023, 

f) zawarcia umowy partnerskiej na rzecz wspólnej realizacji Projektu pn.: „Modernizacja 
instalacji c.o. i c.w.u. w obiektach użyteczności publicznej gmin powiatu słupskiego” 
planowanego do złożenia w ramach konkursu nr RPPM.10.04.00-IZ.00-22-00/18 dla 
działania 10.4. Redukcja emisji Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Pomorskiego na lata 2014-2020, 

g) przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2018-
2021, z perspektywą do roku 2025”, 



h) zmiany uchwały przyjmującej do realizacji „Plan Gospodarki Niskoemisyjnej Gminy 
Dębnica Kaszubska na lata 2016-2020”, 

i) wyboru metody oraz ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

j) wzoru deklaracji o wysokości opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 
składanej przez właścicieli nieruchomości położonych na terenie Gminy Dębnica 
Kaszubska zmian w budżecie Gminy Dębnica Kaszubska na 2018 rok, 

k) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2019 rok, 

l) zmian w budżecie Gminy Dębnica Kaszubska na 2018 rok, 

m) powołania Komisji Statutowej. 

3. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Dębnica Kaszubska. 

4. Sprawozdanie z wykonania uchwał. 

5. Wolne wnioski i informacje. 

6. Zamknięcie obrad. 

Przebieg sesji: 

Ad. 1 
a)  
Sesję Rady Gminy Dębnica Kaszubska otworzył Przewodniczący Rady Krzysztof  Badowski 

Otwarcia dokonał o godzinie 10:34 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Dębnica Kaszubska. 
Przywitał pracowników urzędu, Radnych Rady Powiatu, przybyłych gości dyrektorów, Sołtysów 
oraz Radnych Rady Gminy. Na podstawie listy obecności stwierdził nieobecność dwóch Radnych 
i oznajmił, że obrady są prawomocne. 

b)  
Przewodniczący Rady K. Badowski przystąpił do zatwierdzenia porządku obrad. Zwrócił się 

z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi do porządku obrad? 
Radny M. Batóg poinformował, że nie ma uwag co do porządku obrad, ale chciałby coś wyjaśnić. 
Nie wie za bardzo o co chodzi, gdyż Pan Paczesny wprowadza zamęt. Zostało ustalone, że na 
posiedzeniu Radni siedzą we własnych komisjach, a w teraz nie wie już o co chodzi z tymi 
przesiadkami i zmianami miejsc. 
Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że takie rzeczy powinny być ustalone poza 
obradami sesji rady. Poinformował, że jest jedna zmiana do porządku obrad po czym oddał głos 
Panu Sekretarzowi. 
Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że zgodnie z ustaleniami dokonanymi na posiedzeniu 
wspólnym wszystkich komisji sporządzono projekt uchwały w sprawie powołania Komisji 
Statutowej do opracowania nowego statutu gminy.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa ma jeszcze jakieś 
wnioski, uwagi do porządku obrad? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty w stosunku /13 za, 0 przeciw, 
0 wstrzymujących się. 

c)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że Radni przeszli do zatwierdzenia 

protokołów z poprzednich sesji i zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 
uwagi do protokołu? W związku z brakiem uwag oświadczył, że protokoły obowiązują 
w brzmieniu uprzednio przesłanym. 



Ad. 2 
a)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że jako pierwszy zostanie omówiony 

projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Gminnego Programu Profilaktyki Uzależnień w Gminie 
Dębnica Kaszubska na rok 2019”/stanowiący załącznik nr 1 do protokołu/. Przewodniczący 
Rady poinformował, że projekt był omawiany na komisjach wspólnych i uzyskał opinię 
pozytywną. Następnie zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do 
projektu uchwały? W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta w stosunku /13 za, 0 przeciw, 
0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady stwierdził jednogłośne podjęcie uchwały. 

Uchwała otrzymała nr III/14/2018 i stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

b)  
Przewodniczący Rady K. Badowski przeszedł do projektu uchwały w sprawie uchylenia 

uchwały nr XXXIX/284/2014 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 29 stycznia 2014 r. 
w sprawie uchwalenia programu osłonowego w zakresie dożywiania w gminie Dębnica 
Kaszubska /stanowiącego załącznik nr 4 do protokołu/. Przewodniczący Rady poinformował, 
że projekt był omawiany na komisjach wspólnych i uzyskał opinię pozytywną. Następnie zwrócił 
się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do projektu uchwały? W związku 
z brakiem pytań Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta w stosunku /13 za, 0 przeciw, 
0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady stwierdził jednogłośne podjęcie uchwały. 

Uchwała otrzymała nr III/15/2018 i stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

c)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

programu osłonowego „Pomoc Gminy Dębnica Kaszubska w zakresie dożywiania na lata 2019-
2023”/stanowiący załącznik nr 7 do protokołu/ był omawiany na komisjach wspólnych i uzyskał 
opinię pozytywną. Następnie zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 
pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem pytań, przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta w stosunku /13 za, 0 przeciw, 
0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady stwierdził jednogłośne podjęcie uchwały. 

Uchwała otrzymała nr III/16/2018 i stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

d)  
Przewodniczący Rady K. Badowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad jakim był 

projekt uchwały w sprawie określenia zasady zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie 
posiłku lub żywności bądź świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla 
osób objętych rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023/stanowiący 
załącznik nr 10 do protokołu/. Przewodniczący Rady oznajmił, że projekt uchwały był omawiany 
na komisjach wspólnych i uzyskał opinię pozytywną. Następnie zwrócił się z pytaniem czy ktoś 



z Państwa Radnych ma jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem pytań 
Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta w stosunku /13 za, 0 przeciw, 
0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady stwierdził jednogłośne podjęcie uchwały. 

Uchwała otrzymała nr III/17/2018 i stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

e)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie 

podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy 
w zakresie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim 
rządowym o programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023 /stanowiący załącznik 
nr 13 do protokołu/ był omawiany na komisjach wspólnych i uzyskał opinię pozytywną. 
Następnie zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do projektu 
uchwały? W związku z brakiem pytań przewodniczący Rady przeszedł do głosowania. 
 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta w stosunku /13 za, 0 przeciw, 
0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady stwierdził jednogłośne podjęcie uchwały. 

Uchwała otrzymała nr III/18/2018 i stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

f)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie zawarcia 

umowy partnerskiej na rzecz wspólnej realizacji Projektu pn.: „Modernizacja instalacji c.o. i c.w.u. 
w obiektach użyteczności publicznej gmin powiatu słupskiego” planowanego do złożenia 
w ramach konkursu nr RPPM.10.04.00-IZ.00-22-00/18 dla działania 10.4. Redukcja emisji 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Pomorskiego na lata 2014-
2020/stanowiący załącznik nr 16 do protokołu/ był omawiany na komisjach wspólnych i uzyskał 
opinię pozytywną. Następnie zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 
pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady przeszedł do 
głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta w stosunku /13 za, 0 przeciw, 
0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady stwierdził jednogłośne podjęcie uchwały. 

Uchwała otrzymała nr III/19/2018 i stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

g)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

„Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2018-2021, 
z perspektywą do roku 2025” /stanowiący załącznik nr 19 do protokołu/ był omawiany na 
komisjach wspólnych i uzyskał opinię pozytywną. Następnie zwrócił się z pytaniem czy ktoś 
z Państwa Radnych ma jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem pytań 
Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta w stosunku /13 za, 0 przeciw, 
0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady stwierdził jednogłośne podjęcie uchwały. 



Uchwała otrzymała nr III/20/2018 i stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

h)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały przyjmującej do realizacji „Plan Gospodarki Niskoemisyjnej Gminy Dębnica Kaszubska 
na lata 2016-2020” /stanowiący załącznik nr 22 do protokołu/ był omawiany na komisjach 
wspólnych i uzyskał opinię pozytywną. Następnie zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa 
Radnych ma jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem pytań Przewodniczący 
Rady przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta w stosunku /13 za, 0 przeciw, 
0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady stwierdził jednogłośne podjęcie uchwały. 

Uchwała otrzymała nr III/21/2018 i stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

i)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie wyboru 

metody oraz ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi /stanowiący 
załącznik nr 25 do protokołu/ był omawiany na komisjach wspólnych, ale nie był opiniowany. 
Następnie zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do projektu 
uchwały?  
Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że zgodnie z ustaleniami poczynionymi na komisjach 
wspólnych do uchwały dodano stawki o wartościach ustalonych na posiedzeniu. Średnio stawki 
poszły w górę o 30 %, grupach wieloosobowych podwyżka nastąpiła o 20 %. Tych gospodarstw 
jest zaledwie kilka sztuk.  
Radny P. Paczesny poinformował, że jest przeciwko tak wysokim podwyżkom. Po pierwsze 
będzie to znaczne obciążenie mieszkańców. Po drugie na ostatnim posiedzeniu wspólnym 
dowiedział się pewnych rzeczy. Nie wie czy była dotacja do śmieci na ten rok. Co miesiąc była 
przekazywana większa kwota, większa niż była ustalona w przetargu. Jest to powiększenie cen po 
roku wyborczym, w roku wyborczym nie chciano podnosić cen. Jeżeli większość rady gminy 
będzie za podwyżką, nic z tym nie zrobi. Wskazano opozycji miejsce w radzie, a mowa 
o podzielonych stanowiskach i braku negocjacji w tej sprawie. Nie ustąpiono na krok, aby 
pozostali też wzięli odpowiedzialność za sprawy gminne. Jeżeli zostanie podjęta decyzja 
o podwyżce, to On nie bierze za to odpowiedzialności. Jeżeli radnych traktuje się niepoważnie, 
a późnej chce się poparcia decyzji, na które nie ma się wpływu, to nie będzie w tym uczestniczyć.  
Radny R. Cech poinformował, że wszyscy tu przyszli jako radni służyć mieszkańcom gminy. Nie 
wie o co chodzi z tą opozycją. Po co ktoś startował, skoro teraz mowa jest o większości. Uważa, 
że Gdyby nie dokładano pieniędzy do stawek, to byłoby jeszcze więcej braków i doszłoby do 
sytuacji, że gmina płaciłaby tylko za śmieci. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zauważył, że czasami jeden komitet wygra wybory. Czasami 
siłą tego komitetu są podejmowane decyzje, ale nie można zarzucać takich rzeczy. Zarzut jest taki, 
że i tak Radni są w większości i przegłosują uchwały. O tych uchwałach była mowa no komisjach 
wspólnych. Dobrze jest powiedzieć, że nie jest się za podwyżkami. Z tego co Radni wiedzą 
podwyżka powinna być o  100 %. Pewne kroki należy robić, aby zniwelować dopłaty. W pierwszej 
kolejności należy patrzeć na to, że jesteśmy reprezentantami gminy,  wybranymi z poszczególnych 
okręgów, ale działania są dokonywane dla dobra całej gminy. 
Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że nie zgadza się ze słowami Pana Radnego Paczesnego. 
W 2018 nastąpiła podwyżka cen, więc nie można mówić, że w roku wyborczym nie dokonano 
żadnych zmian. Być może Pan Radny nie był wtedy obecny na posiedzeniu, ale takie zmiany 



nastąpiły. Zaprzeczył również jakoby gmina nie płaciła za śmieci zgodnie z przetargiem. Gmina 
rozpisuje przetarg na tonaż. Produkcja śmieci rośnie, należy trzymać się stawek z przetargu, 
trzeba to zagospodarować, a gospodarowanie odpadami następuje zgodnie z przetargiem.  
Radny W. Leśniewski zauważył, że uzasadnianie sprzeciwu wynikami w wyborach jest nie na 
miejscu i jest to poniżej krytyki. Należy zauważyć, że gmina dopłacała do śmieci i robiła to przez 
ostatnie miesiące. Ta podwyżka służy zmniejszeniu dopłat. Odbiorca śmieci radykalnie podniósł 
cenę. Osoby, które płacą pokrywają tych wszystkich którzy nie płacą albo ociągają się 
z płaceniem. Opłaty są za wysokie w stosunku do przychodów mieszkańców. Gmina jest biedna, 
wielu ludzi jest dawnymi pracownikami upadłych pegeerów. Ci ludzie często ledwo wiążą koniec 
z końcem. Czy rada gminy jest temu winna? Nie. Odbiorca śmieci rokrocznie podnosi cenę, więc 
z przykrością musi stwierdzić, że jest to jedyne wyjście. Ta podwyżka i tak nie pokrywa kosztów, 
ona sprawi, że gmina dopłaci mniej. 
Radny P. Paczesny poprosił, aby wystąpienia Radnych były merytoryczne. Oświadczył, 
że pozostali radni nie są od tego, aby krytykować Jego wypowiedzi, gdyż On tego nie robi 
w stosunku do innych. 
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że każdy z radnych ma do tego prawo, tak jak 
komentowane są wypowiedzi pozostałych uczestników przez Pana Paczesnego. Radny odniósł się 
do grupy i to samo ma prawo zrobić grupa. Następnie Przewodniczący Rady zwrócił się 
z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania? Dodał, że nikt nie chce podnosić cen, 
ale radni są do tego zobligowani jako włodarze gminy. 
Radny R. Cech rozumie, że za przyjęciem uchwały będzie głosowanie. Nikt nie jest za tym aby 
podnosić ceny, ale innego wyjścia nie ma. Jeżeli ktoś ma inne rozwiązanie to poprosił je podać. 
Radny M. Batóg zwrócił się do Radnego Paczesnego i oznajmił, że Jego zdaniem Radny 
wstrzymuje się od głosu w chwilach trudnych. Należy wziąć odpowiedzialność za swoje decyzje, 
przestać się wstrzymywać. Jest przedstawicielem głosu ludzi, więc czasami trzeba podjąć trudną 
decyzję, a nie chować głowę w piasek.  
Radny M. Szerlowski zauważył, że prędzej czy później stawki i tak trzeba będzie podnieść, jeżeli 
nie zrobi się tego teraz, podczas gdy jest trend na podwyżkę, tylko zrobi się to później, wtedy 
będzie to dwa razy wyższa stawka. Skoro chcemy być dobrym gospodarzem, musimy zrobić to 
już teraz, gdyż później mieszkańcy ocenią nas jako tych, którzy nie będą w stanie zająć się gminą. 
Radny P. Paczesny zauważył, że idąc do rady zdawał sobie sprawę o odpowiedzialności, chciał 
wziąć odpowiedzialność za decyzje, jednak nie pozwolono na normalne funkcjonowanie. Tak 
samo działo się w Polsce i w mniejszych komitetach. Radni podzielili się decyzyjnością. Samorząd 
funkcjonuje bez zgrzytu. Jest przeciwko takim podwyżkom, pieniądze należy znaleźć, od tego jest 
organ wykonawczy. 
Radny A. Krycki zwrócił się z pytaniem czy uchwała musi być podjęta na sesji? 
Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że tak.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zauważył, że nie widzi czemu miałoby się przysłużyć 
odłożenie podjęcia uchwały. Pan Paczesny ma swoje zdanie i pewnie go nie zmieni.  
Radny W. Leśniewski zauważył, że temat można odwlekać, jeżeli byłaby alternatywa, gdyby była 
możliwość negocjacji, albo gdybyśmy czekali na inną firmę. My takiej alternatywy nie mamy. W tej 
sytuacji gmina musi dopłacać, innej możliwości nie ma i nie widzi pola do dalszej dyskusji. Być 
może coś się zmieni jak PSZOK będzie inaczej funkcjonować. 
Przewodniczący Rady K. Badowski dodał, że powinno dołożyć się 100%, a dokładamy 30%, po 
czym odczytał stawki opłat. Oznajmił, że ewentualnie można zastanawiać się nad skokiem 
poszczególnych stawek w poszczególnych grupach. Jednak gmina rozważa inną metodę, być 
może ona da lepsze efekty. 
Radny R. Cech poinformował, że wszędzie odpady podrożały. Nasz wzrost jest o 30%. Nie ma 
innego rozwiązania. 



Radny P. Paczesny oznajmił, że jest wiele gospodarstw jednoosobowych prowadzonych przez 
emerytów, rencistów. Im więcej jest osób na danej nieruchomości, tym mniej płacą w przeliczeniu 
na jedną osobę. Tu wychodzi niecałe 8 zł, a dwuosobowe gospodarstwo płaci 15 zł za osobę. 
Przewodniczący Rady K. Badowski przypomniał, że to Radni ustalili stawki. Większą wartością 
jest transport. Im więcej osób w jednym domu, tym bardziej się starają oszczędzać. Było to także 
ustawiane pod kątem promowania wielodzietnych rodzin. 
Radny W. Leśniewski zauważył, że często bywa tak, że w tych wieloosobowych gospodarstwach 
jedna lub dwie osoby pracują, pozostałe są na utrzymaniu. Dlatego wzrost stawek zrobiono 
nieproporcjonalnie. Gdyby każdy w gospodarstwie pracował, to można by było liczyć za każdą 
osobę taką samą stawkę. Radny zwrócił się z pytaniem czy dobrze rozumie, że odpad 
posegregowany jest droższy niż zmieszany? Po co w takim razie gmina dąży do segregacji? Aby 
drożej płacić? To jest jakiś absurd. Aby posegregować śmieci należy poświęcić czas. Za to, że ktoś 
poświęca czas dostaje karę w postaci wyższych opłat. 
Sekretarz R. Krawczyk przekazał, że przy stawkach za 2016 rok były mniejsze kwoty za odpady 
segregowane. W 2018 roku było już odwrotnie, teraz to powtórzono. Gminy muszą schodzić 
ze zmieszanych odpadów dlatego firmy mogą sobie tak windować ceny. Opłata ekologiczna 
wzrosła, więc firmy przerzucają ją na odbiorców. 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że gmina nie może odbierać tylko posegregowanych 
śmieci. 
Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że stawki gminne za posegregowane odpady są 
niższe, a za odbiór firmy narzuciły duże stawki. Gdybyśmy my nie mieli bata nad nami w postaci 
ustawy, to mogą sobie na to pozwolić.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 
jeszcze jakieś pytania? W związku  z brakiem zgłoszeń Przewodniczący Rady przeszedł do 
głosowania.  

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta i otrzymała następującą liczbę głosów 
/10 za, 2 przeciw, 1 wstrzymujący się. 

Uchwała otrzymała nr III/22/2018 i stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

j)  
Przewodniczący Rady K. Badowski przeszedł do kolejnego projektu uchwały w sprawie 

wzoru deklaracji o wysokości opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi, składanej przez 
właścicieli nieruchomości położonych na terenie Gminy Dębnica Kaszubska zmian w budżecie 
Gminy Dębnica Kaszubska na 2018 rok /stanowiącego załącznik nr 28 do protokołu/ również 
nie był opiniowany na posiedzeniu wspólnym. Uchwała jest konsekwencją poprzedniej. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 
pytania? W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta i otrzymała następującą liczbę głosów 
/10 za, 2 przeciw, 1 wstrzymujący się. 

Uchwała otrzymała nr III/23/2018 i stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

k)  
Przewodniczący Rady K. Badowski przeszedł do kolejnego projektu uchwały w sprawie 

zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2019 rok /stanowiącego załącznik nr 31 do 
protokołu/ i poinformował, że projekt był opiniowany na posiedzeniu wspólnym i uzyskał opinię 



pozytywną. Następnie zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania bądź 
uwagi do projektu uchwały? W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady przeszedł do 
głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta i otrzymała następującą liczbę głosów 
/13 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

Uchwała otrzymała nr III/24/2018 i stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

l)  
Przewodniczący Rady K. Badowski przeszedł do kolejnego projektu uchwały w sprawie 

zmian w budżecie Gminy Dębnica Kaszubska na 2018 rok /stanowiącego załącznik nr 34 do 
protokołu/ i poinformował, że projekt nie był opiniowany na posiedzeniu wspólnym, ale był 
omawiany. Następnie zwrócił się z pytaniem do Pana Skarbnika czy coś się zmieniło w projekcie 
uchwały? 
Skarbnik M. Malinowski odpowiedział, że nie. Projekt jest taki, jaki został przedstawiony na 
komisjach. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 
pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady przeszedł do 
głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta i otrzymała następującą liczbę głosów 
/10 za, 2 przeciw, 1 wstrzymujący się. 

Uchwała otrzymała nr III/25/2018 i stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

m)  
Przewodniczący Rady K. Badowski przeszedł do kolejnego projektu uchwały w sprawie 

powołania Komisji Statutowej /stanowiącego załącznik nr 37 do protokołu/, który był 
opiniowany na posiedzeniu wspólnym i uzyskał opinię pozytywną. Odczytał Radnych, którzy 
zgłosili się do pracy w komisji, następnie zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 
jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady przeszedł 
do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta i otrzymała następującą liczbę głosów 
/10 za, 2 przeciw, 1 wstrzymujący się. 

Uchwała otrzymała nr III/26/2018 i stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

Ad. 3 
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że Radni przeszli do kolejnego punktu 

porządku obrad i poprosił o przedstawienie sprawozdania z działalności. 
Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Dębnica Kaszubska /stanowiące załącznik nr 40 do 
protokołu/ przytoczyła Pani Wójt Iwona Warkocka.  
 
Ad. 4 

Sprawozdanie z wykonania uchwał /stanowiące załącznik nr 41 do protokołu/ przedstawił 
Pan Sekretarz Radosław Krawczyk. 



Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 
pytania do sprawozdań? W związku z brakiem pytań przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad.  

Ad. 5 
Przewodniczący Rady K. Badowski otworzył dyskusję, po czym zwrócił się z pytaniem co się 

dzieje z oświetleniem na ulicy Bursztynowej? 
Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że jest to trudny temat, nieoczywisty. Póki nie wypracuje 
się stanowiska, którego urząd będzie pewien, żadna decyzja nie zostanie podjęta. Sprawa wymaga 
weryfikacji wielu dokumentów. Nieruchomość po części należy do inwestora, po części do 
mieszkańców. Na chwilę obecną lampy nie świecą się. Mówi o tym, gdyż temat został rozpoczęty 
dość dawno, trwa już dłuższy czas lecz do tej pory nie udało się wypracować klarownych decyzji.  
Radny R. Cech pogratulował za to, że tak dużo udało się zrobić. Tak dużo dobrych słów zostało 
powiedziane, tyle dotacji urzędnicy uzyskali, dlatego za to należą się podziękowania, które złożył 
pracownikom urzędu. 
Radny M. Batóg również złożył podziękowania współpracownikom za pracę włożoną 
w realizację zadań, aby nasze otoczenie było lepsze. Gmina idzie w dobrym kierunku. Dodał, że 
nie byłby sobą gdyby nie dodał, że zbliża się koniec roku, a chciałby odnieść się do wstępu 
dzisiejszej sesji. Przez najbliższe pięć lat nie ma zamiaru szukać sobie miejsca. Zostały ustalone 
pewne zasady, czy to jest sesja, czy posiedzenie wspólne komisji, że siedzi się w poszczególnych 
komisjach. Minęły cztery lata, nie było żadnych sporów, a teraz jest zachowanie jak z przedszkola. 
Czy ma zacząć ubierać lepszy garnitur, aby móc zająć swoje miejsce? Radny zgłosił postulat, aby 
wyjaśnić zaistniałą sytuację. Nie wyobraża sobie takiego zachowania. 
Przewodniczący Rady K. Badowski przyznał, że komisje zawsze były podzielone i siedziały 
w swoim gronie zarówno na sesji jak i na komisjach. Jeżeli zajdzie taka potrzeba to głosowanie 
zostanie zorganizowane. 
Radny P. Paczesny dodał, że po sesji zostanie wyjaśniona zaistniała sytuacja. Takie decyzje 
uzgadnia się wspólnie. Nie należy insynuować, że należy lepiej się ubierać, gdyż nie ubiór 
świadczy o człowieku. Nie uczestniczył w rozmowach ustalających miejsca. Jeżeli się coś 
uzgadnia, to robi się to wspólnie. Na komisjach została wystawiona tabliczka, On także miał 
siedzieć na wskazanym miejscu. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zauważył, że w poprzedniej kadencji komisje siedziały tak, jak 
teraz, oprócz jednej komisji, która została dodana w obecnej kadencji i wpasowana między 
pozostałe komisje. 
Radna J. Lejczak zwróciła się z pytaniem dlaczego droga na Krzywań nie jest dokończona? Droga 
miała być połączona. Okazuje się, że w połowie drogi jest zakończona i niedokończona. 
Mieszkańcy są oburzeni. Ona prowadziłaby rozmowy, aby droga była wykonana w całości. 
Mieszkańcom ciężko jest wytłumaczyć dlaczego tak się stało. 
Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że Pani Lejczak jako sołtys jest najlepiej poinformowana 
i powinna wytłumaczyć ludziom, że powiat nie wywiązał się z ustaleń, dlatego droga wykonana 
została jedynie w granicach należących do gminy.  
Radna J. Lejczak poinformowała, że przed realizacją drogi miała informacje, że droga zostanie 
zrobiona w całości. 
Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że powiat deklarował współpracę, ale nie wywiązał się 
z ustaleń. To co było po stronie gminy zostało zrealizowane, to co było po stronie powiatowej już 
nie. Powiat zrealizował wiele dróg, ze względów finansowych nie zrealizowano zadania.  
Radna J. Lejczak zwróciła się także z pytaniem dlaczego gmina nie wystąpiła z projektem 
fotowoltaiki na ZGK? Powszechnie wiadomo, że zakład ma wiele maszyn działających na prąd. 
Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że Pani Radna jest pracownikiem ZGK, a jest to spółka 
samodzielnie funkcjonująca. Gmina nie prowadzi spółki, nie może występować w jej imieniu. Nie 
może realizować na nie swoich nieruchomościach i jednostkach.  



Radna J. Lejczak zwróciła się z pytaniem czy jest to wina spółki? Jeżeli jest taki program, to 
powinno się go realizować także na spółce. Zastrzyk energii byłby niezbędny, tym bardziej, że 
ostatnio Pani Prezes dostała zawiadomienie o podwyżkach prądu. 
Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że gmina nie może realizować projektów na nie swoich 
obiektach. Spółka nie jest jednostkom organizacyjną gminy. Co innego jest w przypadku szkół, 
gdyż są one jednostkami podległymi, a spółka nie jest. Poza tym realizacją projektu zajmuje się 
stowarzyszenie, a nie urząd. 
Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski poinformował, że On jako wiceprzewodniczący chciał 
uporządkować kwestię rozmieszczenia radnych podczas posiedzeń. Faktycznie na komisjach 
zostały wystawione tabliczki z nazwami komisji, miał nadzieję, że będzie to funkcjonowało także 
na sesji. To była Jego inicjatywa, dziś wyszło inaczej niż zamierzał. Należy to przedyskutować, 
a uwagi zostaną przekazane. Zwrócił się z pytaniem do Pani Mecenas czy w związku 
ze wstrzymaniem głosu Przez Pana Paczesnego można zorganizować głosowanie i usunąć Go 
z komisji? Chodzi o to, że czynności dotyczące statutu mają być merytoryczne, mają iść szybko 
i ma to być opracowane dość sprawnie, jeżeli na komisjach mają być kłótnie i statut będzie 
opracowywany przez 3 miesiące, to lepiej jest podjąć takie kroki. 
Pani Mecenas A. Soja oznajmiła, że nie zna pobudek Pana Radnego do sposobu głosowania, ale 
miał do tego prawo, aby tak zagłosować. Ewentualna zmiana składu wiąże się ze zmianą uchwały. 
Pan Piotr być może wstrzymał się od głosu, gdyż chodziło o Jego osobę. 
Radny P. Paczesny potwierdził, że zagłosował w ten sposób, gdyż głosowanie dotyczyło Jego 
osoby i chciał zobaczyć, czy bez Jego głosu kandydatura zostanie przegłosowana. Gdyby okazało 
się, że jednym głosem przeszła uchwała, to byłoby, że przeszła uchwała dzięki Jego głosowi. 
Jeżeli chodzi o merytoryczny czy osobowy skład komisji, to nie wnosi zastrzeżeń. Gdyby takowe 
miał, to by o nich powiedział. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się do Radnego Paczesnego i poinformował, że 
uchwała w sprawie powołania komisji statutowej nie dotyczy dobra radnego, więc nie było 
potrzeby się wstrzymywać od głosu. Decyzja była podjęta wspólna, była omawiana na komisjach 
wspólnych, a kandydaci sami się zgłosili. 
Radny P. Paczesny poinformował, że wstrzymał się od głosowania, gdyż chciał zobaczyć jak 
potoczy się wynik głosowania bez Jego udziału. 
Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że nie było takiej potrzeby, w sprawach, które nie 
dotyczą dobra własnego, nie trzeba się wstrzymywać. Powołanie komisji nie jest głosowaniem 
nad dobrem osobistym. Zwrócił się z pytaniem do Pani Mecenas czy jest konieczność wyłączania 
się z głosowani? 
Pani Mecenas A. Soja poinformowała, że nie ma potrzeby wyłączania się z głosowania. Każdy 
z Radnych we własnym zakresie decyduje o głosowaniu. 
Radny P. Paczesny zauważył, że ma większą satysfakcję z przegłosowania uchwały bez Jego 
pomocy. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 
jeszcze jakieś pytania? W związku z brakiem pytań z okazji zbliżającego się Nowego Roku życzył 
wszystkiego dobrego, pogratulował za znakomite działania i wyraził nadzieję, że rokrocznie 
będzie dokładana cegiełka aby gmina była lepsza. 
Radny P. Paczesny przyłączył się do życzeń noworocznych i poinformował, że według Niego nie 
wszystko jest złe, o pewnych rzeczach mówi wprost. Prosił aby nie mieć do Niego o to pretensji, 
taką ma osobowość. Radny przekazał życzenie noworoczne od Nadleśniczego.  
Pani Wójt I. Warkocka podziękowała za dobre słowa. Życzyła każdemu włodarzowi takiej załogi. 
Jest zwolenniczką teorii, że nie ma takiej jakości, której nie da się poprawić. Nie jest po to aby, 
każdy głaskał po plecach, każda konstruktywna krytyka jest potrzebna, aby lepiej zarządzać. 
Krytyka nie oznacza, że nie będzie realizować swojej polityki. Pani Wójt wyraziła nadzieję, że 
kolejne pięć lat będzie równie owocne. Etap uczenia jest już za Nią, więc wierzy, że każdy kolejny 
rok będzie lepszy, nie trzeba będzie się wdrażać. Wszyscy powinni pracować dla dobra gminy. 



Ad. 4 
Przewodniczący Rady K. Badowski o godzinie 11:44 zamknął obrady sesji Rady Gminy 

Dębnica Kaszubska. 
 
 
Protokołowała 
Emilia Szymaniuk 

Przewodniczący Rady Gminy 
Dębnica Kaszubska 

/-/Krzysztof  Badowski 
 
 


